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PROTOKOLL 
REGIONUTVALGSMØTE VEST 

Dato: Tirsdag 14. mars 2023 
Møtestart: kl. 10:00 
Møteslutt: kl. 15:05 
Sted: Teams 
Til stede: Se vedlagt deltakerliste (side 6-7) 

Saksliste: 
Nr. Sak Saksansvarlig 
1 Konstituering, opprop Regionutvalgsleder, Lidvin Hage 

2 Oppsummering 2022 i Vest RU-leder, Lidvin Hage/Arbeidsutvalget 

3 Oppsummering kretsmøter Organisasjonsleder, Arne Undheim 

4 Årsmelding og regnskap 2022 Styrerepresentant, Linda Gjerde Myren 

5 Konsernstrategi og eierstruktur Styrerepresentant/Organisasjonsutvalget 

6 Orientering fra tilførsel Tilførselsleder Øyvind Hebnes 

7 Valg Regional valgkomité, Gerd Karin Njåstad 

8 Sentral valgkomité Sentral valgkomité, Anita Sæther 

9 Åpen post RU-leder, Lidvin Hage 

10 Oppsummering/evaluering RU-leder, Lidvin Hage 

 
Sak 1: Konstituering, opprop 
RU-leder Lidvin Hage ønsket velkommen til møte. 
 
Det ble gjennomført digitalt opprop.  
 
Vedtak: Innkalling og saksliste godkjennes.  
Anita Sæther og Sjur Rondestveit velges til å skrive under protokollen, sammen med RU-leder.  
Ved møtestart møtte 57 representanter med stemmerett. 
 

Sak 2: Oppsummering 2022 i Vest 
RU-leder Lidvin Hage la frem saken.  

• Hatt 3 fysiske møter og 7 digitale møter. Behandlet 25 saker.  

• Gjennomførte fire kretsutvalgsmøter i oktober (uke 40), istedenfor regionutvalgsmøte.  

• Etterlyste innspill på arbeidsutvalgets funksjon fremover. 

• Medlemsarbeid har vært preget av ettervirkninger av koronapandemien, men er på 
bedringens vei.  

 
Vedtak: Saken tas til orientering. 
 

Sak 3: Oppsummering kretsmøter 
Organisasjonsleder Arne Undheim la frem saken.  

• 20,5 % av eiermassen deltok på årets kretsmøter. Oppgang på 4,2 % sammenlignet med 
2022 og 1 % sammenlignet med 2020. 

• 17,9 % av de fremmøtte var kvinner.   
 
Vedtak: Saken tas til orientering. 
 

Sak 4: Årsmelding og regnskap 2022 
Styrerepresentant Linda Gjerde Myren og konserndirektør Henrik Frisell la frem saken.  
 
Diskusjon rundt årsmelding og regnskap:  
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• Hvilken kostnad har vi for å få Gilde og Prior inn i butikk.  
o Det ligger som en del av bruttomarginen. Vi har ikke eksakte tall på det, og det er 

vanskelig å sammenligne denne kostnaden mot EMV-salg.  

• Egne Nortura-butikker og utsalg, hvordan lønner det seg og får vi kunder. 
o Nortura Steinkjer medlemsbutikk: den går bra, men kjenner ikke tallene. Lite volum i 

den store sammenhengen. Skal evalueres etter et år.  

• Tall på kostnad for dataangrepet og har det vært en forsikring som har gitt.  
o Har kostet 40 millioner kroner – i direkte kostnad. Merkostnad ved tap av effektivitet. 

Fått igjen 19,5 million kroner på forsikring.  

• Hva har vi gjort for å sikre strømkostnadene i tiden fremover.  
o 50 % av strømmen er sikret i 2023 for å redusere risikoen. Til nå har kostnaden vært 

tilnærmet lik for spot og denne sikringen.   
 
Konsernstrategi:  

• Finnes det mer rom for mer verdiskaping av produkter som har høy beitebruk. Er det 
produkter som bruker dette på en god måte for å øke lønnsomheten i sluttmarkedet. Reklame 
og merking.  

• De få kundene som skal selge varene våre, virker ikke interessert i å selge varene våre 
(likestilles med import). Må bruke konkurransefordelene i norsk landbruk (antibiotika, trygg 
mat) for å få ut en merverdi i sluttmarkedet. 

• Må ikke ta utgangspunkt i dagens situasjon når vi snakker strategi. Må sette de langsiktige 
målene og hvilken grad Nortura kan påvirke retning for morgendagens situasjon.  

• Har vi forbedringspotensial i markedsføring av våre produkter for å skille oss mer fra andre 
aktører/importvarer.  

• Vi må se om det finnes muligheter for andre salgskanaler og varesortiment.  

• Vi må finne de gode løsningene for å få forbrukeren til å velge norsk og rødt kjøtt.  

• BMV – Bondens merkevare. Kan brukes mer.  

• Butikkens egne merkevarer er veldig utfordrende, og man må gjøre grep. Styrke tollvernet på 
de utsatt produktene.  

• Importkjøtt har også noe beitebruk. Vi må bruke norskprodusert og den lave bruken av 
antibiotika som våre konkurransefortrinn.  

• Folkeopplysning rundt rødt kjøtt på skolen. Hva kan vi gjøre for å styrke norskprodusert mat i 
læreplanene.  

• Savner det offensive og det positive. Må finne og selge til nye målgrupper i det multikulturelle 
Norge.  

• Må kreve tydelig merkingen av opprinnelsesland på emballasjen.  

• Svært givende å ha skoleklasser på gårdsbesøk. Bør utforme et forslag til opplegg (mulig 
samarbeid med Bondelaget).  

• Vi må jobbe for å fremme de positive effektene med norsk landbruk inn i klimakalkulatoren.  
 
Vedtak: Saken tas til etterretning. Arbeidsutvalget tar innspill i diskusjonen til etterretning.  
 

Sak 5: Eierstruktur 
Leder i organisasjonsutvalget, Jan Erik Fløtre, la frem saken.  
 

• Utfordring at vi som produsenter glemmer ofte at vi er eiere som skal drive butikk. Må vi ha så 
mange tillitsvalgte for å holde eierskapsfølelsen hos den enkelte produsent. Klarer vi oss med 
færre tillitsvalgte på lokalt nivå, men gi flere oppgaver og mer godtgjørelse til de vervene som 
skal være igjen. Vi er ikke bevisst på vår egen eierrolle. Kan det være aktuelt med en 
kretstillitsvalgt per krets. Kretsleder som representant på årsmøte. Se på hvordan vi kan 
forplikte tillitsvalgte den i bedre grad og gi bedre rettigheter (f.eks. gjennom 
arbeidskontrakter).  

• Eierne av Nortura er kretsene. Det er eiernivået i Nortura. Kretslederen kunne vært 
årsmøteutsending. Årsmøteutsendinger må ha en arena for å treffes i forkant (regionalt). 
Kretsleder som danner regionutvalget og som er utsending til årsmøte. Kortere vei opp og de 
samme personene som bringer budskap videre.  
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• Må slå sammen kretser der det er mulig mtp. reisetid til møteplass. Må se på kretsgrensene. 
Den gjennomgående strukturen i Nortura er bra. En utsending per krets til regionutvalget 
kunne vært bra. Fysiske regionutvalgsmøter føles som kongressmøter. Styret må ha en 
sammensatt kompetanse og størrelsen deretter. Gjennomgående representasjon med et verv 
som er representert i krets, regionutvalget og årsmøte. Dilemma vekting av tonnasje og antall 
medlemmer. Fri AU-medlem kan fjernes, representasjon på dyreslagene i regionen. 
Samspillet mellom tillitsvalgte og ansatte på aktivitet som skjer i geografisk området må 
forbedres – dialog i forkant av utsending av informasjon. Jordbruksforhandlingene – kan 
kretsene være involvert til dette og ha som fast sak til behandling. Viktig at styremedlemmer 
til stede på kretsmøter. Regionutvalget – følge fylkesgrensene for å ha bedre samhandling og 
påvirkning mot statsforvalter og andre beslutningstakere.  

• Kretsnivået er veldig viktig. Godt oppmøte på kretsmøter holder på markedsandeler. 
Kretsnivåene bør ikke være for store.  

• En slik diskusjon hadde hørt hjemme på et fysisk møte. Nok med en representant inn i 
regionutvalget. Fornuftig med årsmøteutsending fra krets (kretsleder). Regionutvalget er for 
dårlig å vedta noe. Møtene bør settes opp for å kunne fremme forslag som faktisk vedtas.  

• 2100 verv er for stort tall. Årsmøte og styret må vi ha. Størrelsen og valg av representasjon. 
Utfordring for valgkomitéer. I dag er mye styrt fra dyreslagsrepresentasjon og geografi. Bør vi 
diskutere hvor mye dyreslag påvirker organisasjonsstrukturen i dag. Fagutvalget er det 
viktigste arbeidet for et arbeidsutvalg. Kan man velge arbeidsutvalg på en annen måte.   

• Utfordring at kretsleder skal være helt alene med arbeidet sitt. Mye jobb og vanskeligere å 
finne representasjon. Utfordring å finne personer til verv med leder-tittel. Kretsleder bør ha 
noen å spille på lag med.  

• Er det nødvendig å ha så mange på årsmøte eller det prosessen frem mot årsmøte som bør 
gjøres bedre. De representant som sendes til årsmøte bør få et bedre forarbeid. Et tydeligere 
mandat.  

• Kretsmøte med rullerende møtested for større kretser. De som er veldig engasjert er på hvert 
møte. De som er litt mindre engasjert kommer annethvert år. Der reisetiden slår inn.  

• Kan lønnsomheten i landbruket påvirke rekrutteringsgrunnlaget.  

• Det er de samme personene som går igjen. Det er sirkulasjon av de samme folkene. Lite 
oppstrøm. Sykdomstegn.  

• Kretsutvalgene må få lov å ha samme størrelse, men veien videre opp i systemet hvor vi kan 
gjøre forenklinger.  

• Rekrutteringen kan være vanskeligere hvis man må reise alene på møter. Viktig å få yngre 
produsenter inn som tillitsvalgte tidlige.  

• Ligger det godt nok til rette for at produsenter kan ta på seg tillitsvalgte. Frikjøp av tid. Er 
nødvendigvis ikke strukturen, men manko på personer som er villig til å engasjere seg. Tid og 
penger er utløsende faktorer.  

• Yngre tillitsvalgte setter mer pris på Teams-møter. Bruke tiden godt – ikke på reise.  

• Annet arbeid på siden av landbruket. Er medlemsdemokratiet utarbeidet på en måte som tar 
hensyn til at flere og flere er i arbeid på dagtid og har forpliktelser til en arbeidsgiver.  

• Engasjementet til tillitsvalgte kan ikke bare være gjennom betaling. Kortere vei fra lokalt nivå 
til sentralt nivå.  

• Høringsmuligheter og høringsfrister må på plass for å utnytte strukturen. Leddet over må bli 
flinkere til å spør leddene nedenfor i strukturen. Sentralt til region og krets. Region til krets. 

• Viktig å ha en størrelse på arbeidsutvalget som er tilpasset regionen og antall kretser. Et fri 
AU-medlem er kanskje tvunget til å tenke mer på Nortura som helhet, som kan være positivt.  

 
Vedtak: Saken tas til orientering. 
 

Sak 6: Orientering fra tilførsel 
Fungerende tilførselsleder i Vest, Øyvind Hebnes, la frem saken.  

• Tilnærmet lik markedsandel i slutten av 2022, sammenlignet med året før.  

• Gikk gjennom forskjellen på Nortura og andre aktører.  

• Dyrevelferd er viktig tema for rådgivningsapparatet. Rådgivere kan komme på besøk for å gå 
gjennom en egen sjekkliste for å bli tryggere på at man er gode på dyrevelferd. 
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Elementer fra diskusjonen:  

• Markedsandel – savner egg og kylling.  
o 72 % markedsandel for egg på landsbasis.  

• Ønsker å se markedsandeler for den nordre del av regionen.  
 
Vedtak: Saken tas til orientering. 
 

Sak 7: Valg 
Leder for valgkomiteen, Gerd Karin Njåstad, orienterte om valgkomiteens arbeid og deres innstilling.  
 
Representant 3 Per Ivar Skodjereite fremmet Olav Reenskaug Fjørtoft som årsmøteutsending, som 
motkandidat til Ole Bjarne Hovland.  
 
Representant 3 Per Ivar Skodjereite fremmet Olav Reenskaug Fjørtoft som årsmøteutsending, som 
motkandidat til Lars Ove Rimmereid.  
 
Representant 3 Per Ivar Skodjereite fremmet Lars Ove Rimmereid som 3. varautsending til årsmøte.  
 
Vedtak:  

• Lidvin Hage ble valgt som AU-leder for 1 år med 57 av 58 stemmer.  

• Sjur Aakra ble valgt som AU-nestleder for 1 år med 57 av 58 stemmer. 

• Bjarte Myren ble valgt som AU-medlem (storfe) for 2 år med 56 av 58 stemmer.  

• Reidar Kallestad ble valgt som AU-medlem (småfe) for 2 år med 54 av 58 stemmer.  
 

• Per Ivar Skodjereite ble valgt som varamedlem AU (storfe) for 1 år med 57 av 58 stemmer.  

• Ole Bjarne Hovland ble valgt som varamedlem AU (småfe) for 1 år med 58 av 58 stemmer. 

• Anne Karin Røssbø ble valgt som varamedlem AU (gris) for 1 år med 56 av 58 stemmer. 

• Siw Ingunn Hjelle Eide ble valgt som varamedlem AU (egg) for 1 år med 59 av 59 stemmer. 

• Hege Våtevik ble valgt som varamedlem AU (fri) for 1 år med 58 av 58 stemmer. 
 

• Siw Ingunn Hjelle Eide ble valgt som årsmøteutsending for 2 år med 59 av 59 stemmer. 

• Ole Bjarne Hovland ble valgt som årsmøteutsending for 2 år med 37 av 59 stemmer.  

• Olav Reenskaug Fjørtoft ble valgt som årsmøteutsending for 2 år med 33 av 59 stemmer. 
 

• Per Ivar Skodjereite ble valgt som 1. varautsending til årsmøte for 1 år med 54 av 59 
stemmer.  

• Gerd Karin Njåstad ble valgt som 2. varautsending til årsmøte for 1 år med 54 av 58 stemmer.  

• Lars Ove Rimmereid ble valgt som 3. varautsending til årsmøte for 1 år.  

• Marius Klever ble valgt som 4. varautsending til årsmøte for 1 år.  

• Oddbjørn Bratthole ble valgt som 5. varautsending til årsmøte for 1 år.  

• Sjur Rondestveit ble valgt som 6. varautsending til årsmøte for 1 år.  

• Anders Felde ble valgt som 7. varautsending til årsmøte for 1 år.  
 
Varautsending årsmøte nr. 3-7 ble valgt samlet med 55 av 56 stemmer.  
 

• Johannes Fattnes ble valgt som medlemmer av regional valgkomite for 3 år med 57 av 57 
stemmer. 

• Lars Helge Eidhamar ble valgt som medlemmer av regional valgkomite for 3 år med 58 av 58 
stemmer. 

 

• Gerd Karin Njåstad ble valgt som leder av regional valgkomite for 1 år med 55 av 59 
stemmer. 

• Jon O. Nummedal ble valgt som nestleder av regional valgkomite for 1 år med 57 av 57 
stemmer. 
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• Sjur Rondestveit ble valgt som 1. varamedlem for regional valgkomite for 1 år.  

• Synnøve Kjellstad ble valgt som 2. varamedlem for regional valgkomite for 1 år. 

• Roar Gundegjerde ble valgt som 3. varamedlem for regional valgkomite for 1 år. 
 
Varamedlemmene for regional valgkomite ble valgt samlet med 58 av 58 stemmer.  
 

Sak 8: Sentral valgkomite 
Medlem i sentral valgkomite, Anita Sæther, la frem sin innstilling.  
 
Elementer fra diskusjonen:  

• Viktig å fremme flere representanter fra Vest. 
• Viktig å finne kandidater til styret som driver med småfeproduksjon i tiden fremover.  

 
Valget gjennomføres på årsmøte i Nortura 18.-19. april 2023.  
 
Vedtak: Saken tas til orientering. 
 

Sak 9: Åpen post 
Tiden ble brukt til å behandle og diskutere sak 4 Årsmelding og regnskap 2022.  
 

Sak 10: Oppsummering/evaluering 
RU-leder Lidvin Hage la frem saken.  
 

• Noen møtedeltakere har hatt mikrofon med dårlig lyd/ikke snakket inn i mikrofonen, som gjør 
at det har vært vanskelig å høre.  

• Burde oppfordre til å møtes lokalt for å koble seg på inn på Teams-møte fra samme 
lokalisasjon (for hver krets).  

 
 
Anita Sæther (sign.)   Sjur Rondestveit (sign.)    Lidvin Hage (sign.) 
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DELTAKERLISTE 
REGIONUTVALGSMØTE VEST 14.03.2023 

# Navn Representerte Til stede 

1 Marius D. Klever 055 Rauma og Vestnes Ja 

2 Per Helge Lindset 055 Rauma og Vestnes Ja 

3 Per Ivar Skodjereite 056 Indre Sunnmøre Ja 

4 Bastian Weiberg-Aurdal 056 Indre Sunnmøre Ja 

5 Knut Ivar Bøe 057 Nordre Sunnmøre Forfall 

6 Olav Reenskaug Fjørtoft 057 Nordre Sunnmøre Ja 

7 Jan-Egil Nybø 058 Synste Møre og Yste Nordfjord Forfall 

8 Øystein Bakke Kongsvik 058 Synste Møre og Yste Nordfjord Ja 

9 Bjørnar Kleiven 059 Ytre Søre Sunnmøre Ja 

10 Erik Aurvoll 059 Ytre Søre Sunnmøre Ja 

11 Ragnar Jr. Aarflot 060 Volda og Ørsta Ja 

12 John Andreas Bjørdal 060 Volda og Ørsta Ja 

13 Ove Bruheim 062 Eid, Hornindal og Stryn Forfall 

14 Sonja Skaare Esperø 062 Eid, Hornindal og Stryn Ja 

15 Nikolai Åshamar 062 Eid, Hornindal og Stryn Forfall 

16 Steinar Evebø 063 Gloppen Ja 

17 Andreas Vårdal Myklebust 063 Gloppen Ja 

18 Olav Myrhol 064 Bremanger Ja 

19 Daniel Hoel 064 Bremanger Ja 

20 Anita Sæther 065 Flora Ja 

21 Stig Midtbø 065 Flora Forfall 

22 Kjell Årseth 066 Jølster, Førde og Naustdal Ja, vara 

23 Vidar Heggheim 066 Jølster, Førde og Naustdal Forfall 

24 Helge Torpe 066 Jølster, Førde og Naustdal Ja 

25 Bente Norddal Axelsson 066 Jølster, Førde og Naustdal Ja 

26 Tormod Selvik 067 Askvoll Ja 

27 Ørjan Russenes 067 Askvoll Ja 

28 Erlend Brede Fossen 068 Storehesten Forfall 

29 Bjarte Inge Sørestrand 068 Storehesten Forfall 

30 Jan Helge Hjelmeland 068 Storehesten Forfall 

31 Bjarte Nordanger 070 Masfjorden, Gulen, Høyanger sør Forfall 

32 Jan Ivar Kjelby 070 Masfjorden, Gulen, Høyanger sør Ja 

33 Hege Våtevik 071 Indre Sogn Ja 

34 Kjetil Ruud 071 Indre Sogn Ja 

35 Jostein Flatland 071 Indre Sogn Ja 

36 Jon O. Nummedal 072 Vik og Balestrand Ja 

37 Herdis Brekke 072 Vik og Balestrand Ja 

38 Erling Offerdal 073 Aurland, Lærdal og Årdal Ja 

39 Hans Jørgen Bjørkum 073 Aurland, Lærdal og Årdal Ja 

40 Hans Arne Breivik 074 Bergen og omland Ja 

41 Torgeir Lavik 074 Bergen og omland Forfall 

42 Gerd Karin Njåstad 075 Osterøy Ja 

43 Asgeir Presttun 075 Osterøy Ja 
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44 Atle Mariussen 076 Radøy, Austrheim og Fedje Ja, vara 

45 
Benedikte Lerøy 
Christensen 076 Radøy, Austrheim og Fedje 

Ja 

46 Bent Risøy 077 Meland, Lindås, Modalen og Eidslandet Ja 

47 Reidar Magne Kallestad 077 Meland, Lindås, Modalen og Eidslandet Ja 

48 David Inge Tveito 078 Indre Hordaland Forfall 

49 Sjur Rondestveit 078 Indre Hordaland Ja 

50 Oddbjørn Bratthole 078 Indre Hordaland Ja 

51 Andreas Hus 080 Odda og Ullensvang Ja 

52 Erik Inge Bakka 080 Odda og Ullensvang Ja 

53 John Olav Måge 081 Jondal og Kvam Ja, vara 

54 Harald Olav Fosso 081 Jondal og Kvam Ja 

55 Arnt Bakke 
082 Fusa, Samnanger, Tysnes, Ølve, 
Varaldsøy og Hatlestrand 

Ja, vara 

56 Stein Olav Hauge 
082 Fusa, Samnanger, Tysnes, Ølve, 
Varaldsøy og Hatlestrand 

Ja 

57 Berit Dale 083 Kvinnherad Forfall 

58 Tore Eikeland 083 Kvinnherad Ja 

59 Sjur Aakra 084 Etne og Vindafjord Ja 

60 Hanne Lundal 084 Etne og Vindafjord Ja 

61 Inga Steinsland 084 Etne og Vindafjord Ja 

62 Egil Otto Haakull 084 Etne og Vindafjord Forfall 

63 
Christian Skartland 
Eikeland 084 Etne og Vindafjord 

Forfall 

64 Anders Svantesvold 084 Etne og Vindafjord Ja 

65 Morten Brekne Anda 085 Indre Ryfylke Ja 

66 Jonas Vestersjø 085 Indre Ryfylke Ja 

67 Gro Lofthus 085 Indre Ryfylke Ja 

68 Anne Karin Røssbø 086 Bokn og Tysvær Ja 

69 Harry Bakken 086 Bokn og Tysvær Ja 

70 Gunnar Vetrhus 086 Bokn og Tysvær Forfall 

71 Ole Velde 087 Ytre Haugaland Ja, vara 

72 Steffen Jr Skogland 087 Ytre Haugaland Ja 

73 Ingvald Brekkå 087 Ytre Haugaland Ja 

74 Eivind Nesse 088 Ytre Sunnhordland Forfall 

75 Lars Ove Rimmereid 088 Ytre Sunnhordland Ja 

76 Lidvin Hage Arbeidsutvalget, leder Ja 

77 Bjarte Myren Arbeidsutvalget, storfe Ja 

    

G1 Andrea Kjellstad Arbeidsutvalget, ungdomsrepresentant Ja 

G2 Linda Gjerde Myren Konsernstyret, RU-kontakt Ja 

G3 Jan Erik Fløtre Konsernstyret, leder organisasjonsutvalget Ja 

G4 Bjørn Petter Rygg Arbeidsutvalget egg, varamedlem  

G5 Kjetil Gjul Valgkomité region, nestleder Ja 

G6 Jan Roy Eide Valgkomité region, medlem Ja 

G7 Siw Ingunn Hjelle Eide 
Innstilt som arbeidsutvalget egg, 
varamedlem 

Ja 

G8 Ole Bjarne Hovland Innstilt som arbeidsutvalget småfe, Ja 
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varamedlem 

G9 Johannes Fattnes Innstilt som valgkomité region, medlem  

G10 Lars Helge Eidhamar Innstilt som valgkomité region, medlem Ja 

    

A1 Øyvind Hebnes Tilførselsleder Vest Agro Ja 

A2 Arne Undheim Organisasjonsleder Vest Agro Ja 

A3 Henrik Frisell Konserndirektør økonomi og finans Ja 

A4 Tor Olav Brandztæg Organisasjonssjef Nortura Ja 
 


